



<p>CBUAE statement on downsizing in financial and banking sector in the UAE</p>	<p>بيان المصرف المركزي حول تقليص الأيدي العاملة في المؤسسات المالية والمصرفية في الإمارات</p>
<p>Abu Dhabi (February 22nd, 2020): The Central Bank of the UAE (CBUAE) is often asked how does downsizing of the headcount in banking and financial sector affect the economy and consumers in the UAE.</p> <p>We are closely following the recent occurrences of downsizing amongst financial institutions in the country to ensure that downsizing is not adversely affecting regulatory compliance and market conduct.</p> <p>With an ever-changing business landscape and technological advancements, banks are reviewing their business lines, cost and revenue base, and make the necessary adjustments in view of the fast evolving competitive environment.</p> <p>The Central Bank continues its efforts towards Emiratisation in banking sector and obliges banks in the UAE to achieve 40% Emiratisation within 3 years. In addition, banks play major role to increase the rate of Emirati workforce in the sector through offering career opportunities for Emirati graduates and professionals.</p>	<p>أبوظبي (22 فبراير 2020): غالبًا ما يُسأل مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي عن تأثير تقليص عدد الموظفين في القطاع المصرفي والمالي على الاقتصاد والمستهلكين في الامارات.</p> <p>ان المصرف المركزي يتابع بكتب التطورات الأخيرة بشأن تقليص عدد الموظفين في المؤسسات المالية والمصرفية في الدولة لضمان أن تقليص الأيدي العاملة لا يؤثر سلباً على الامتثال الرقابي وسلوك السوق.</p> <p>في ظل التغيرات المستمرة التي يشهدها قطاع الأعمال والتقدم التكنولوجي، تقوم البنوك بمراجعة خطط أعمالها، وقاعدة التكلفة والإيرادات، وإجراء التعديلات اللازمة في ضوء البيئة التنافسية سريعة التطور.</p> <p>ولابد من الإشارة بأن المصرف المركزي يواصل جهوده في توطين القطاع المصرفي من خلال إلزام البنوك العاملة في الدولة برفع نسبة التوطين الى 40% خلال الثلاث سنوات المقبلة، وتبذل العديد من المؤسسات المصرفية جهوداً لتحقيق نسبة التوطين في القطاع من خلال تقديم فرص وبرامج وظيفية للإماراتيين من الخريجين وأصحاب الخبرات.</p>